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FACT SHEET No. 2
•  Which Groups shall Compose the

Visible Minority Population?

With respect to which groups shall compose the visible minority population, by 2017:
• 4.4-million Canadians would be members of the South Asian or Chinese visible minority groups.  

This means that roughly half of all visible minority persons would belong to these two groups.
• The South Asian population shall catch up and surpass the Chinese group. Each group’s population 

is likely to climb to 2.2-million.
• The Black or African-Canadian population will almost double to 1.2-million people, compared with 

about 671,000 in 2001. As a result, African-Canadians will remain the third largest visible minority 
in Canada.

• When we look at growth spurts we see that Arabs shall also more than double their numbers by 
2017.

• Our new reality shall be a country where the number of people whose mother tongue is neither Eng-
lish nor French will be 9-million or 25% of the total population.

Graphically, this is what WE will look like in 10 short years from now with African Canadians followed 
by Filipinos, Latin Americans, South East Asians, and Arabs. 
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FICHE D’INFORMATION No 2
•  Quels grooupes composeront 

la population de minorités visibles?

Les Les SudSud--AsiatiquesAsiatiques et les et les ChinoisChinois demeureraientdemeureraient
les plus les plus grandsgrands groupesgroupes de de minoritminoritééss visiblesvisibles
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Relativement aux groupes qui composeraient la population de minorités visibles d’ici 2017 :

• 4,4 millions de Canadiens proviendraient de groupes minoritaires visibles sud-asiatiques ou chinois. 
Ceci signifie qu’environ la moitié de toutes les personnes de minorités visibles appartiendraient à ces 
deux groupes.

• La population sud-asiatique rejoindra et surpassera le groupe chinois. La population de chaque groupe 
est susceptible de monter à 2,2 millions.

• La population noire ou afro-canadienne se verra presque doubler à 1,2 million de personnes, compara-
tivement à environ 671 000 en 2001. Par conséquent, les Afro-Canadiens demeureront le troisième plus 
grand groupe minoritaire visible au Canada.

 Lorsqu’on examine les vagues de croissance, on peut voir que la population d’Arabes doublera également 
d’ici 2017.

• Notre nouvelle réalité sera un pays où le nombre de personnes dont la langue maternelle n’est ni l’anglais 
ni le français se situera à 9 millions, ou 25 % de la population totale.

Graphiquement, voici ce à quoi NOUS ressemblerons dans 10 courtes années où les Afro-Canadiens seront 
suivis des Philippins, des Latino-Américains, des Asiatiques du Sud-Est et des Arabes.  
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